
 

 

 aan Gedeputeerde Staten  

 

Vraag 

FZ/alg  

Nummer 

3612 

 

Onderwerp 

Werkomstandigheden en informatievoorzieningen arbeidsmigranten in 

coronacrisis 

 

Ter voldoening aan artikel 49 van het Reglement van Orde voor de 

vergaderingen van Provinciale Staten, deel ik u mee, dat de leden van 

Provinciale Staten A.Stepanyan (GL), R. van Aelst (SP), R.M. Bedijn 

(PvdA), M.A.C. M. van Sandick - Sopers (CDA) en H.R. Oosterop - van 

Leussen (D66) d.d. 14 april 2020, bij mij de volgende vragen hebben 

ingediend: 

 

 

Toelichting 

In het AD-artikel ‘Busjes nog steeds volgestouwd met arbeidsmigranten. ‘Dat kan écht 

niet1’ worden de werkomstandigheden in Westland geschetst. Zo worden veel 

arbeidsmigranten in één busje vervoerd, waarbij de 1,5 m regel niet wordt nageleefd. 

Bij het handhaven van de coronamaatregelen in het verkeer krijgen de 

arbeidsmigranten zelf een boete in plaats van dat de werkgever wordt aangesproken 

op zijn verantwoordelijkheid.   

 

De FNV heeft de afgelopen dagen/weken enorm veel vragen en meldingen gekregen 

rondom deze misstanden. Arbeidsmigranten worden nu in de coronacrisis gedwongen 

om door te blijven werken onder onveilige omstandigheden of worden per direct 

ontslagen. Daarbij worden de coronamaatregelen die voor iedereen in Nederland 

gelden onvoldoende of soms helemaal niet nageleefd. Arbeidsmigranten die in onze 

voedingsproducten voorzien, in de distributiecentra werken en bijdragen aan onze 

economie vragen om veiligheidsmaatregelen. Denk aan handschoenen, schone 

werkomstandigheden en voldoende ruimte (ook om 1,5 meter afstand te kunnen 

naleven). Echter, sommige werkgevers dwingen arbeidsmigranten om ofwel zonder 

veiligheidsmaatregelen door te werken of ontslag te nemen. En op het moment dat ze 

ontslag nemen, zijn ze onverzekerd voor eventuele medische behandelingen.   

 

De meeste arbeidsmigranten bevonden zich al in een afhankelijkheidspositie voor de 

crisis, maar door de coronacrisis wordt deze groep nog meer in een onzichtbare en 

afhankelijke positie gebracht. Aan de ene kant zijn er signalen van gedwongen arbeid, 

zonder goede veiligheidsmaatregelen. Gelijktijdig krijgen we van het provinciebestuur 

signalen “dat er veel arbeidsmigranten nu zonder werk thuis zitten, daarom moet er 

meer geld naar de tuinbouw”. En aan de andere kant zijn er berichten dat er nieuwe 

arbeidsmigranten naar Nederland worden gehaald.  Dit zijn allemaal signalen waaruit 

blijkt dat de coronamaatregelen in de werkomstandigheden van arbeidsmigranten nog 

onvoldoende worden nageleefd.  

 
1 https://www.ad.nl/westland/busjes-nog-steeds-volgestouwd-met-arbeidsmigranten-dat-kan-echt-

niet~a77b61f3/  

https://www.ad.nl/westland/busjes-nog-steeds-volgestouwd-met-arbeidsmigranten-dat-kan-echt-niet~a77b61f3/
https://www.ad.nl/westland/busjes-nog-steeds-volgestouwd-met-arbeidsmigranten-dat-kan-echt-niet~a77b61f3/


 

Pagina 2/2 1. Wat is de stand van zaken in de provincie Zuid-Holland rondom de werk- en 

woonomstandigheden van de arbeidsmigranten?  

 

2. Het woon-werk vervoer van de arbeidsmigranten wordt vaak door de werkgevers 

geregeld. In hoeverre wordt de regel van 1,5 meter afstand tijdens het werk en bij het 

woon-werk vervoer nageleefd?  

 

3. Onder welke werkomstandigheden moeten arbeidsmigranten in Zuid-Holland werken 

en leven? Bijvoorbeeld als het gaat om voedseldistributiecentrum waarbij geen 

handschoenen worden gebruikt? Zijn deze signalen bekend bij de GS? Graag een 

toelichting. 

 

De meeste arbeidsmigranten begrijpen de Nederlandse taal onvoldoende en hebben 

extra informatievoorzieningen nodig.  

 

4. Hoe wordt de informatie rondom coronamaatregelen door de Zuid-Hollandse 

werkgevers die arbeidsmigranten in dienst hebben verspreid? Ziet GS hier een 

provinciale rol? Graag een toelichting. 

 

Bij het handhaven van de coronamaatregelen in het verkeer, krijgen de 

arbeidsmigranten zelf een boete in plaats van dat de werkgever wordt aangesproken 

op zijn verantwoordelijkheid.  

 

5. Zijn Gedeputeerde Staten het eens met de ondergetekende partijen dat de provincie 

Zuid-Holland zich moet uitspreken voor de veilige en gezonde werkomstandigheden 

die voor iedereen in Nederland gelden? Zo ja, op welke manier wil GS deze oproep 

doen? Zo niet, waarom niet? Graag een toelichting.  

 

6. Kan GS op verzoek van PS in gesprek gaan met SZW en de inspectiedienst om de 

werkomstandigheden van arbeidsmigranten beter te monitoren en waar nodig te 

handhaven?    

 

7. Is GS bereid om met de FNV en andere belangenbehartigers van arbeidsmigranten 

(bijvoorbeeld stichting IDHEM, onderdeel van Xtra) in gesprek te gaan om te kijken 

waar in Zuid-Holland misstanden plaatsvinden en hoe GS samen met het Rijk en 

gemeenten een rol kan nemen om de misstanden aan te pakken? Zo ja, op welke 

termijn? Zo nee, waarom niet? 

 

 

 

Den Haag, 14 april 2020           

 

De voorzitter van Provinciale Staten van Zuid-Holland, 

 

drs. J. Smit 

 

 

 


